

BULLETIN DU MONEP

Avis/ Notice n° 2005-0027

ISSUE DATE: 08/04/05
EFFECTIVE: 08/04/05

ANNULATION DE TRANSACTION SUR CONSENTEMENT MUTUEL SUR LES OPTIONS SUR ACTION *INDIVIDUAL EQUITY OPTIONS MUTUAL CONSENT TRADE CANCELLATION*

Conformément à l'article 3.5.3 des Procédures de négociation d'Euronext.liffe, la Surveillance des Marchés (Euronext.liffe Market Services) peut désormais procéder à l'annulation des transactions erronées sur les options sur action en cas d'accord mutuel des contreparties à ladite transaction. Euronext.liffe souhaite préciser qu'une transaction peut être annulée dans ces conditions, que son prix soit ou non compris dans les limites de variation autorisées. Toutes les annulations d'opérations se font à l'entière discrétion de l'Entreprise de marché d'Euronext compétente. Dernièrement nous avons reçu le support des Membres pour les annulations sur consentement mutuel. La procédure de demande d'annulation est précisée à l'article P.10.5 des Procédures de négociation d'Euronext.liffe. Conformément à cette procédure, les demandes d'annulation sur consentement mutuel devront répondre aux conditions suivantes:

- (a) La demande d'annulation devra provenir de l'une des contreparties à la transaction.
- (b) Le membre demandant l'annulation devra en faire la demande à Euronext.liffe Market Services par écrit dans les 15 minutes qui suivent la transaction.
- (c) Euronext.liffe Market Services informera immédiatement le Marché de la mise en examen de la transaction par un message sur LIFFE CONNECT®.
- (d) Euronext.liffe Market Services s'assurera du consentement mutuel des contreparties impliquées.
- (e) Euronext.liffe Market Services informera les membres de sa décision dans les 30 minutes après réception de la demande par un message sur LIFFE CONNECT®.
- (f) La contrepartie ayant demandé et obtenu d'annulation se verra facturer €250.

Pour plus d'information concernant les annulations de transaction merci de contacter Euronext.liffe Market Services au + 31 20 550 5050 ou envoyer un e-mail a frenchequities@euronext.com.

The **Euronext Derivatives Markets ("Euronext.liffe")** include the markets for derivatives operated by Euronext Amsterdam, Euronext Brussels, Euronext Lisbon, Euronext Paris and LIFFE Administration and Management.

Euronext NV, PO Box 19163, 1000 GD Amsterdam, The Netherlands

Notice n° 2005-0027

ISSUE DATE: 08/04/05
EFFECTIVE: 08/04/05

**INDIVIDUAL EQUITY OPTIONS MUTUAL CONSENT TRADE
CANCELLATION**

Pursuant to Euronext.liffe Trading Procedure 3.5.3, the Exchange may from cancel individual equity option transactions that are erroneous with the mutual consent of the counterparties to the trade. The Exchange wishes to clarify that a transaction may be cancelled on the basis of this provision, regardless whether or not the trade price was within the applicable pricing limits. However, the ultimate decision to cancel trades will rest with the Exchange and all cancellations are at its absolute discretion. Please note that Members have recently shown support for the mutual consent cancellations. The procedure for requesting cancellations is set out in Euronext.liffe Trading Procedure P.10.5. In accordance with this provision, mutual consent cancellations can be requested as follows:

- (a) the cancellation should be initiated by one of the counterparties to the trade,
- (b) the Member requesting the cancellation should submit a request to Euronext.liffe Market Services in writing within 15 minutes of trade execution.
- (c) Euronext.liffe Market Services will promptly disseminate a LIFFE CONNECT® message to indicate that the trade concerned is under review.
- (d) Euronext.liffe Market Services will verify that there is mutual consent of the counterparties involved.
- (e) Euronext.liffe Market Services will inform Trading Members of its decision within 30 minutes of receiving the request by disseminating another LIFFE CONNECT® message.
- (f) The counterparty who requested and obtained the cancellation will be charged €250.

For further information, regarding trade cancellations please contact Euronext.liffe Market Services at + 31 20 550 5050 or send an e-mail to frenchequities@euronext.com

The **Euronext Derivatives Markets ("Euronext.liffe")** include the markets for derivatives operated by Euronext Amsterdam, Euronext Brussels, Euronext Lisbon, Euronext Paris and LIFFE Administration and Management.

Euronext NV, PO Box 19163, 1000 GD Amsterdam, The Netherlands